
با ورود دادستاني به 
سعيد احمديان

     گزارش يک
قرارداد ويلموتس، 
شمارش معکوس 
براي احضار مهدي تاج و وزير ورزش به مراجع 
قضايي براي پاسخگويي درباره اين پرونده آغاز 

شده است.
ماجراي قرارداد ويلموتس هر روز که مي گذرد، 
ابعاد گس��ترده تري پيدا مي کند، هر چقدر اين 
سو فدراس��يون فوتبال و وزارت ورزش به دنبال 
ش��انه خالي کردن از زير بار بس��تن اين قرارداد 
ترکمانچاي گونه هس��تند، آن سو مجلس و قوه 
قضائيه پاي کار آمده اند تا مديران متخلف فوتبال 
حساب کار دست شان بيايد که دوران حيف و ميل 
بيت المال و بخور دررو تمام شده و آنها بايد بابت 
ريال به ريال قراردادهايي که امضاي ش��ان پای 
آنهاست پاسخگو باش��ند. پس از افشاگري هاي 
نمايندگان مجلس، يک شنبه شب هم دادستان 
کل کشور به عنوان يک مقام رسمي قوه قضائيه 
به قرارداد ويلموتس واکنش نشان داد تا مشخص 
شود که برخلاف پرونده هاي گذشته فوتبالي ها 
به زودي قرار است شاهد حضور مديران درگير 
در قرارداد پرحاشيه سرمربي بلژيکي که به گفته 
يکي از نمايندگان مجلس، تباني و دلالي در آن 

محرز شده است در دادگاه باشيم.
  قوه قضائيه جور کم کاري وزارت را مي کشد

حجت الاسلام محمدجعفر منتظري، دادستان 
کل کش��ور در حالي يک ش��نبه ش��ب مهمان 
گفت وگوي خبري شبکه2 س��يما بود که لزوم 
ورود قوه قضائيه به برخورد با فساد در فوتبال که 
آخرين نمونه آن قرارداد مارک ويلموتس است، 

يکي از موضوعاتي بود که وي درباره آن صحبت 
کرد. هرچند به گفته حجت الاس��لام منتظري 
مردم انتظار دارند که ق��وه قضائيه با ورود جدي 
به پرون��ده ويلموتس به اين موضوع رس��يدگي 
کند، با اين حال وي معتقد است که اين مطالبه 
سبب نمي شود وزارت ورزش از نقش نظارتي اش 
در قراردادهايي که با خارجي ها بسته مي شود، 
غافل شود: »ما مدعی هستيم وزارت ورزش بايد 
در راس��تای تکاليف قانونی که دارد بر قراردادها 
نظارت کند که آيا درس��ت، عادلانه و منصفانه 
بوده يا خير. من ش��نيده ام که گفته اند قرارداد 
محرمانه است، ما نبايد قرارداد محرمانه داشته 
باش��يم. وزير بايد تذکر بدهد و جلوی قراردادها 
را بگيرد. قرارداد يک باشگاه و طرف خارجی يا 

داخلی بايد شفاف باشد.«
در حالي دادس��تان کل کش��ور بر نقش وزارت 
ورزش براي نظارت بر قراردادهاي خارجي ها در 
فوتبال و ورزش ايران تأکيد دارد که در سال هاي 
اخير از سوي اين وزارتخانه، کوچک ترين نظارت 
و برخوردي با مديراني که در فدراسيون فوتبال 
يا باش��گاه ها ب��ا قراردادهاي يک طرف��ه به نفع 
خارجي ه��ا و دلالان به سوء اس��تفاده و حيف و 
ميل بيت المال پرداخته اند، صورت نگرفته است. 
ب��ا توج��ه ب��ه اهم��ال وزارت ورزش ک��ه در 
خوش��بينانه ترين حالت با اهم��ال و بي تفاوتي 
از کنار برخورد با فس��اد در قراردادهاي فوتبال 
گذشته است، قوه قضائيه به گفته دادستان کل 
کشور به ماجراي قرارداد بحث برانگيز ويلموتس 
ورود کرده و آن را بررسي مي کند: »اين مسائل 
باعث ش��د که ماجرای پرونده فوتب��ال را جزو 

کارهای روزمره قرار دهي��م و بخواهيم که آن را 
پيگيری کنند. از وزير ورزش خواهيم پرسيد که 
ماجرا چه بوده است. اگر واقعاً تخلفی در قرارداد 

صورت گرفته باشد، برخورد خواهد شد.«
   استعفاي مشکوک وکلاي ايراني

علاوه بر ورود دادستاني، يکي از مهم ترين خبرهاي 
ديروز درباره پرونده ويلموتس، کناره گيري وکلاي 
ايراني از اين پرون��ده بود، اتفاقي که ب��ا توجه به 
افشاگري يکي از نمايندگان مجلس درباره تلاش 
و فش��ار يکي از مديران پرحاشيه فوتبال و ساکن 
خارج از کش��ور براي پيروزي ويلموتس و گرفتن 
غرامت 6 ميليون يورويي، قابل تأمل است. وکلاي 
ايراني در بيانيه اي که پس از کناره گيري منتش��ر 
کرده اند، به مواردي اشاره کردند که بايد مورد توجه 
نهادهاي امنيتي و اطلاعاتي در بررس��ي پرونده 

ويلموتس قرار گيرد. 
در بخش��ي از اين بيانيه آمده است: »متأسفانه با 
گذشت قريب به چندين ماه از اين فرآيند، افرادی 
در حفظ شأنيت اين گروه به طرق مختلف، غفلت 
نموده و با ايجاد دست انداز و طرح موضوعاتی، روز به 
روز به بی مهری خويش ادامه دادند. ليکن رفتارهای 
غرض ورزانه برخی، افتخار همکاری با فدراسيون 

فوتبال را با سختی همراه ساخته است.«
   فرافکني تاج و وزارت ادامه دارد

با وجود ورود جدي مجلس و قوه قضائيه به پرونده 
ويلموتس، هم فدراس��يون فوتب��ال و هم وزارت 
ورزش به عنوان دو ضلع اين قرارداد که با نظارت و 
هماهنگي اين دو بخش امضا شده است، همچنان 
در حال فرافکني هستند و حاضر به پاسخگويي 
درباره قرارداد ويلموتس نيس��تند. مهدي تاج به 

عنوان متهم اصلي ق��رارداد ويلموتس ديروز در 
جديدترين صحبت هايش همچن��ان از پذيرش 
بس��تن يک قرارداد ترکمانچايي طف��ره رفته و 
انتقادات نس��بت به اين ق��رارداد را »هجمه هاي 
نادرستي« عنوان کرده و با توجيه اينکه »پرونده در 
حال رسيدگی است« وعده داده که »بعد از حکم 
نهايی ويلموتس« ناگفته هايی وجود دارد که جهت 

استحضار مردم عزيزمان اعلام خواهد شد.
وزارت ورزش ديگر ضلع متهم در پرونده ويلموتس 
که اين قرارداد با نظ��ارت و هماهنگي کامل اين 
وزارتخانه بسته شده اس��ت همچنان قصد دارد 
پايش را از قراردادي که وزير حتي بندهاي آن را 
نيز پيشنهاد داده بود، بيرون بکشد. در اين راستا 
مهدي علي نژاد، معاون ورزش قهرماني و حرفه اي 
وزارت ورزش ديروز در حاشيه رونمايي از سايت 
جديد فدراسيون کشتي در صحبت هايي درباره 
قرارداد ويلموتس با ق��رار گرفتن در کنار مهدي 
تاج، به انتق��اد از نمايندگان��ي پرداخت که براي 
صيانت از بيت المال قصد بررس��ي اين پرونده را 
دارند و با همان ادبيات رئيس س��ابق فدراسيون 
فوتبال، منتقدان ق��رارداد ويلموتس را به صورت 
غيرمس��تقيم به حمايت و تلاش ب��راي پيروزي 
ويلموتس متهم کرد: »نباي��د حرف هايی بزنيم 
که به ضرر ايران شود.« علي نژاد در صحبت هايي 
مش��ابه با تاج، با عدم پاس��خگويي درباره نقش 
وزارت ورزش در اي��ن ق��رارداد همه چي��ز را به 
بعد از اعلام حکم فيفا درباره ش��کايت 6 ميليون 
يورويي ويلموتس موکول کرد: »پس از حکم فيفا 
می توانيم صحبت های دقيق تری درباره قرارداد 

ويلموتس داشته باشيم.«
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فريدون حسن

داوران ليگ  تست کرونا دادند 
در فاصله کمتر از يک روز تا آغاز دوباره رقابت هاي ليگ برتر فوتبال خبر 
تست دادن داوران ليگ باعث شد اطمينان پيدا کنيم که رقابت هاي ليگ 
برتر آغاز مي شود. روز دوشنبه سازمان ليگ از داوراني که قرار است در 
مسابقات سوت بزنند تست کرونا گرفت تا هيچ حرف و حديثي باقی نماند 
و داوران نيز مانند بازيکنان تيم ها از سلامت جسمي خود مطمئن شوند. 
به اين ترتيب بايد منتظر رسيدن فردا شب باشيم تا فولاد و استقلال در 
اهواز آغازگر دوباره فوتبال باشگاهي ايران باشند و تنور رقابت هاي ليگ 
برتر را بار ديگر روشن کنند. اتفاقي که مي تواند حداقل باعث دلخوشي 

قشر زيادي از مردم در اين روزهاي سخت اقتصادي و معيشتي باشد.

 بازگشت کفاشيان 
توهين به شعور جامعه فوتبال است

 بازگش��ت علی کفاش��يان به فدراسيون 
فوتب��ال خبر عجي��ب اين روزهاس��ت و 
هنوز مش��خص نش��ده که چرا به صورت 
ناگهاني مديري که از فدراس��يون فوتبال 
خداحافظي کرده ب��ود، مي خواهد دوباره 
برگردد. بازگش��ت کفاش��يان ب��ه عنوان 
نايب رئيس فدراس��يون فوتبال اين سؤال 
را مطرح می کند که آيا ما در فدراس��يون 
رئيس داريم که نايب رئيس اول داش��ته 
باشد؟ اول بايد رئيس جمهور داشته باشيم که کسی معاون او باشد. حتی 
اگر می گفتند فلانی نايب رئيس اول سرپرس��ت فدراس��يون است، اين 
سمت شايد من درآوردی باشد، اما قابل درک است. در حالي کفاشيان به 
گفته برخي براي سروسامان دادن به اوضاع فدراسيون فوتبال تا برگزاري 
مجمع انتخاباتي بازگشته است که پيش تر می گفتند بهاروند خوب کار 
می کند. کسی به اين س��ؤالات پاس��خ نمی دهد، آيا نبی رئيس است يا 
بهاروند؟ آيا کفاشيان به عنوان نايب رئيس اول فدراسيون فوتبال سمت 
بالاتری از سرپرست فدراسيون دارد يا پايين تر است؟ کاری به صلاحيت 
افراد نداريم، اما کفاشيان را نبی آورده يا بهاروند؟ چه کسی او را آورده و 
چه کسی صلاحيت صدور حکم نايب رئيسي اول فدراسيون فوتبال را دارد 
.درباره نقش احتمالی وزارت ورزش در انتصاب کفاشيان هم حدس هايی 
می زنم، اما منشأ آن را نمی دانم. هر کسی اين کار )بازگرداندن کفاشيان( 
را کرده، به دنبال بحران آفرينی برای فوتبال ماست. يک غيرعاقل سنگی 
در چاه انداخت که هزار عاقل نتوانستند آن را دربياورند. اين رفتارها برای 
فوتبال کشور بحران آفرين است و نمی دانم چه کسی از آن نفع می برد و 
پشت پرده چنين تصميمي چه چيزي قرار دارد. آيا غير از اين است که 
اين کارها انجام می شود که فيفا نسبت به ما حساس شود و برخی وکيل 

بگيرند تا کلاهی از اين نمد برای خود درست کنند؟

با کدام حمایت این همه انتظار دارید؟

مصمم به کسب سهميه و مدال المپيک هستم
کرونا فرصت خوبی        کاراته
برای امث��ال امير 
مهديزاده، دارنده دو مدال طلا و يک برنز جهان 
کاراته ايران بود که ب��ا رهايی از بند مصدوميت 
خود را به آمادگی اي��ده آل برای المپيک توکيو 
برساند. ملی پوش کاراته ايران اگرچه برای حضور 
در رقابت های مراکش هم آماده بود، اما حالا با 
شرايط بهتری برای رسيدن به اهدافش تلاش 
می کند: »تصميم فدراسيون جهانی بر برگزاری 
مسابقات لغو شده، انگيزه ها را در بين کاراته کاها 

دوچندان کرده اس��ت. رقابت های مراکش، 
قهرمانی اروپا و آخري��ن انتخابی که قرار بود 
فرانس��ه ميزبان باش��د، فرصت خوبی برای 
کسب سهميه المپيک است. قبل از کرونا به 
دليل حضور مداوم در مسابقات مختلف در 
مسير کسب سهميه المپيک روزهای سختی 
را پشت سر گذاشتم، اما با شيوع کرونا شرايط 
خوبی برای ريکاوری مهيا شد و حالا می توانم 
با شرايطی به مراتب بهتر برای کسب سهميه و 

حتی مدال المپيک بجنگم.«

احتمال حذف کش��تی از س��ال 
دنيا حيدري
      کشتی

1988مطرح بود و بعد از المپيک 
س��ئول زمزمه هايی در اي��ن باره 
شنيده  می شد. به همين دليل بود که ارسگان، رئيس وقت فيلا، 
سازمانش را برای تماش��ای فينال المپيک 92 بارسلون به سالن 
کشتی دعوت کرد و هفتمين رئيس کميته بين المللی المپيک 
تحت تأثير جو حاکم حذف کشتی را منتفی کرد. طی اين سال ها 
اما وعده های فيلا به کميته بين المللی المپيک برای کم کردن زمان 
کش��تی، مجاب کردن ش��بکه های تلويزيونی به پخش کشتی، 
همچنين تغيير قوانين برای جذاب تر شدن رقابت ها و حفظ امتياز 
لازم برای ماندن اين رش��ته در المپيک محقق نش��د تا کشتی 
همچنان خطر حذف را احساس کند و مسئولان IOC هشت سال 
پيش و اواخر سال91 بود که با بررس��ی 30 محور به اين نتيجه 
رسيدند که کشتی از قابليت های لازم برای يدک کشيدن عنوان 
»المپيکی« محروم است. البته گفته  می شد آمار بالای دوپينگ و 

بدون فن بودن اکثر رقابت های کشتی فرنگی المپيک لندن نيز در 
اين تصميم  تأثيرگذار بوده است. اين تصميم اعتراضات گسترده 
جهانی را به دنبال داشت، اما برخلاف آنچه در سال 2013مطرح 
ش��ده بود در جلس��ه کميته بين المللی المپي��ک، برنامه اصلی 
بازی های المپيک که شامل 28رشته ورزشی می شود، تصويب شد 
که نشان می داد کش��تی از المپيک حذف نشده اما يک بار ديگر 
شايعه هايی مبنی بر حذف کش��تی فرنگی از المپيک به گوش 
می رسد که البته بنا آن را دروغی بزرگ می خواند: »در المپيک 
جوانان بين کشتی فرنگی، آزاد و زنان، کشتی فرنگی نباشد و به 
جای آن کشتی ساحلی باشد؛ اين موضوع چه ربطی به المپيک 
بزرگسالان دارد؟ يک نفر از فدراسيون آذربايجان آمده و گفته که 
کشتی فرنگی از المپيک حذف می شود. اين حرف ها واقعيت ندارد. 
بيشتر کشورهای دنيا به جز امريکا هم در فرنگی هم در آزاد خواهان 
کشتی فرنگی هستند. اين حرف ها اصلًا سنديت ندارد و دروغی 

بزرگ است که نبايد به آن پرداخت.«

تکذيب حذف کشتی فرنگی از المپيک

بنا: نباید به این دروغ ها دامن زد

رئيس کميت��ه ملی المپيک با اش��اره به 
شميم رضوان

    چهره
رشته های مدال آور تأکيد کرد که شنا 60 
مدال دارد و کشورهايی مثل چين با کسب 
بيشترين مدال در اين رشته های پرمدال می توانند جايگاه خود را در 
رنکينگ المپيک بالا ببرن��د. حرف های صالحی امي��ری که همانند 
گوشزدی جدی بود، اما به مزاج انصاری خوش نيامده و رئيس فدراسيون 
شنا با گله از عدم توجه و حمايت می گويد که چه چيزی در اختيار شنا 
قرار داده اند که اين همه توقع دارند: »مس��ئولان بارها خارج از 
مصاحبه اعلام کرده اند شنا هيچ جای کار نيست. اگر واقعاً 
اينگونه است پس چرا ما را علاف خود کرده اند. يک بار 
مستقيم اعلام کنند ورزش شنا و اين فدراسيون را 
نمی خواهن��د. ورزش��کاران رش��ته های رزم��ی، 
دووميدانی و کشتی می توانند به صورت انفرادی در 
خانه و پارک ها تمرين کنند، اما ما بدون اس��تخر 
نمی توانيم کاری انجام دهيم. اگر شرايط مهيا بود در 
جوی آب شنا می کرديم، اما حيف که جوی آب هم 
باريک است! با آغاز به کار مسابقات اگر تيم ملی شنا 
در مسابقات کسب سهميه نتوانست نتيجه بگيرد، 
ابراز نارضايتی نکنند، اول ببينند چه چيزی در اختيار 
شنا قرار داده اند. حقوق مربيان خارجی بسيار بالاست، 
ولی به مربی ايرانی به اندازه پول بنزينش هم نمی دهند، 
اما از او نتيجه می خواهند. اين آقايان چه چيزی در اختيار 

شنا قرار داده  اند که الان نتيجه هم می خواهند.«

پایان دوران بخور و یک آب هم روش!
حاشيه اي بر ورود دادستاني به قرارداد مارک ويلموتس با احضار مهدي تاج و وزير ورزش به دادگاه

بوکس نيروهاي مسلح راه اندازي مي شود 
با تصويب هيئت رئيسه ستاد کل نيروهای مسلح، رشته ورزشی بوکس در 
سطح نيروهای مسلح فعال شد. بر اين اساس، سرتيپ دوم محمد داوود صارمی 
به عنوان رئيس هيئت بوکس نيروهای مسلح معرفی شد. او در اين خصوص 
گفت: »بعد از سال ها انتظار و تلاش، بوکس به صورت رسمی در نيروهای مسلح 
آغاز به کار کرد که اين خبر مسرت بخشی است و می تواند به اين رشته در مسير 
پيشرفت کمک کند. به عنوان مسئول هيئت بوکس نيروهای مسلح در خدمت 

اين رشته هستم و هدفمان کمک به پويايی بوکس ايران است.«

طبق تقویم جهاني برنامه ریزي مي کنيم
محسن کاوه، مدير تيم هاي ملي کش��تي آزاد درباره اعلام تقويم جديد 
اتحاديه جهانی کشتی اظهار داشت: »اتحاديه جهانی در تقويم جديد به 
نوعی زمان تقريبی در مورد مسابقات داده، اما شرايط ما ويژه  است. حقيقت 
اين است که اصلًا در باشگاه ها مجوز تمرين نداريم و طبق اطلاعاتی که 
داريم و با بچه ها در تماس هس��تيم، آنها به سختی از سالن های کشتی 
استفاده می کنند، آن هم در شرايطی خاص. حتماً بايد تمهيداتی در نظر 
بگيريم تا بتوانيم در مسابقاتی که در تقويم اتحاديه جهانی پيشنهاد شده 
شرکت کنيم. برنامه کلی را اتحاديه می دهد، ما هم در کنارش برنامه داخلی 
داريم. چيزی که فعلًا با آن مواجه هستيم، اين است که مجوز حضور در 
سالن را نداريم. بايد همه اينها را بسنجيم. حتماً در اين باره جلساتی خواهيم 

داشت تا بهترين تصميم  را بگيريم.«

جام جهاني بسکتبال زیر 17 سال لغو شد
روابط عمومی فدراسيون بس��کتبال اعلام کرد با توجه به شيوع ويروس 
کرونا و همه گيری آن در جهان، کميته اجرايی فيبا تصميم به لغو مسابقات 
جام جهانی زير 17 سال 2020 گرفت. پس از اين تصميم به فدراسيون های 
ملی پيشنهاد شده است که رقابت های مهارتی در هر کشور برگزار شود. 
پيش از اين قرار بود جام جهانی بسکتبال پسران زير 17 سال در صوفيه 

بلغارستان و دختران در استراليا برگزار شود.

شیوا نوروزی

 جناب دادستان! دلخوش به برخورد
 وزارت ورزش و فدراسيون فوتبال نباشيد

دادستان کل کشور مي گويد: »وزير ورزش به تکليف قانونی خود عمل کند 
و روی قراردادها نظارت داشته باشد. وزير بايد تذکر بدهد و جلوی قراردادها 
را بگيرد و اگر زورش نرسيد و خواس��تند از زير کار در بروند به قوه قضائيه 
معرفی شان کند. قوه قضائيه در همه حوزه ها و دستگاه ها عامل ندارد که 
نظارت کند. سازمان بازرسی يک وظيفه نظارتی دارد، اما آيا همه امکانات و 

مقدورات را دارد که بتواند همه چيز را رصد کند؟«
جناب دادستان درست مي گويد اين وظيفه وزارت ورزش و وزير است که بر 
مجموعه هاي زير نظر خود نظارت داشته باشد و بداند که در آنها چه مي گذرد. 
صحبت های جناب دادستان کاملًا درست است؛ اين وظيفه وزارت ورزش 
است که جلوي مافياي حاکم بر ورزش را بگيرد و اجازه ندهد کسي در حيطه 

اشراف اين وزارتخانه هر کاری که دلش خواست انجام دهد، اما ...
جناب دادس��تان، اگر خوب دقت کرده باشيد پاي وزارت ورزش و شخص 
وزير در تمام جرياناتي که امروز باعث سروصدا و حاشيه شده ديده مي شود. 
حتماً خبرهاي ديروز را مشاهده کرده ايد و ديده ايد که معاون قهرماني وزارت 
ورزش چگونه حضور يک مدير فاسد با پرونده مفتوح کيفري در فدراسيون 

فوتبال را موضوع داخلي اين فدراسيون قلمداد کرد.
جناب دادستان حتماً طي روزهاي گذشته ديده، شنيده و خوانده ايد که 
چگونه انتقادها در خصوص خيانت هاي صورت گرفته در فدراسيون فوتبال 
را مغرضانه عنوان کردند و حتي امروز هم که اين خيانت ها به صورت واضح 
براي همه روشن شده و برخورد با اين خائنان مطالبه عمومي است باز هم 
وقيحانه طلبکار هستند. در اين شرايط چگونه انتظار داريد که به اين پرونده ها 

رسيدگي شود و با متخلفان و مفسدان برخورد کنند؟!
جناب دادستان درست مي گويد که »بالای سر مراکز ورزشی، وزارت ورزش و 
جوانان است و بايد در راستای تکاليف قانونی که دارد بر قراردادها نظارت داشته 
باشد. ما نبايد قرارداد محرمانه داشته باشيم و معنا ندارد که قرارداد محرمانه 
باشد.« جناب دادستان سؤال درستي هم مي پرسد: »وزارت ورزش کجاست 

که روی قراردادها نظارت کند؟ چرا چاره از قوه قضائيه می خواهند؟« 
وقتي ردپاي واضح وزارت ورزش در عقد قرارداد مارک ويلموتس ديده مي شود، 
آيا مي توان از اين وزارتخانه توقع داشت که مقابل تخلفات صورت گرفته در اين 

قرارداد بايستد و اجازه ندهد که بيت المال و پول مردم به باد برود؟
»وزارت ورزش بايد روی قراردادها نظارت داشته باشد که آيا درست، عادلانه 
و منصفانه بوده يا خير. وزارت ورزش بايد از اختيارات خود استفاده و از اين 
مسائل جلوگيری کند و اگر نتوانست از قوه قضائيه کمک بخواهد«؛ اينها را 

هم جناب دادستان مي گويد.
 اما جناب دادستان امروز دقيقاً همان روزي است که قوه قضائيه بايد دخالت 
کند که اگر اين کار را با جديت انجام نده��د متخلفان حاضر در فوتبال و 
وزارت ورزش چنان چوب حراج ب��ه بيت المال مي زنند که در طول تاريخ 

کمتر نمونه اي را مي توان براي آن پيدا کرد.
وزارت ورزش و فدراس��يون فوتبال با مس��ئولان قبلي و ام��روزش دقيقاً 
همانطور که جناب دادستان گفته است، امروز در حال در رفتن از زير کار 
هستند، چرايي اش هم کاملاً مشخص است، چون کاري است که خودشان 
انجام داده اند و حالا که کار بيخ پيدا کرده برای توجيه آن تمام تلاش  شان 
را می کنند. جناب دادستان از اين وزارت ورزش و اين فدراسيون فوتبال نه 
بايد و نه مي توان توقع پيگيري و مبارزه با فساد را داشت، پس تا دير نشده 
همان  راه حل آخر، يعني دخالت قوه قضائيه در اين مسائل را اجرا کنيد و 
به مطالبه عمومي مردم در اين خصوص اهميت بيشتري دهيد و مطمئن 
باشيد که نه وزارت و نه فدراسيون فوتبال هيچ تلاشي براي روشن شدن 

ابعاد حواشي اخير فوتبال نمي کنند.

تساوی بدموقع کار دست بارسلونا داد
صدرنشينی قوهای سفيد با تصميمات جنجالی

کنار زدن بارسلونا و قرق صدر جدول بهترين اتفاق برای هواداران رئال 
در روزهای پساکرونا بود. برد مقابل سوسيداد اگرچه حرف و حديث ها و 
اعتراض های زيادی را به همراه داشت، اما به عقيده زيدان، شاگردانش 
مستحق اين پيروزی بودند و تصميمات داوری نقشی در رقم خوردن 

نتيجه نداشته است.
    

 توقف بارسا مقابل س��ويا اين فرصت را به رئالی ها داد تا پس از هفته ها 
انتظار صدرنشين لاليگا شوند. تيم زيدان برای رسيدن به اين هدف بازی 
پرحاشيه ای را پشت سر گذاشت، اما کاپيتان رکوردشکنی را فراموش 
نکرد. سرخيو راموس در اين ديدار پرتنش گل اول تيمش را از روی نقطه 
پنالتی به ثمر رساند تا بهترين مدافع گلزن تاريخ لاليگا لقب گيرد. 68 
گل زده راموس را به اين رکورد رسانده است. قبل از مدافع اسپانيايی اين 

رکورد در اختيار رونالد کومان )67 گل( بود.
    

اما سوت های داور در بازی يک شنبه شب فقط برای رئالی ها خوشايند 
بود، والا علاوه بر باشگاه سوسيداد، کاتالان ها نيز تصميمات داور را در 
صدرنشينی کهکشانی ها تأثيرگذار خواندند. خطای صورت گرفته روی 
وينيسيوس از نظر داور مسابقه مستحق ضربه پنالتی بود و حتی پس از 
بررسی مجدد صحنه نيز تصميمش را تغيير نداد. اعتراض های بازيکنان 
سوسيداد هم ثمری نداش��ت و چند دقيقه بعد نيز گل تساوی اين تيم 
آفسايد اعلام شد. از دومين تصميم جنجالی تنها دو دقيقه گذشته بود 
که کريم بنزما با کمک دستش توپ را کنترل و دروازه ميزبان را برای بار 
دوم باز کرد. با بالا گرفتن اعتراض ها داور از VAR کمک گرفت، اما در 
نهايت رأی به سالم بودن گل بنزما داد. باشگاه سوسيداد با انتشار مطلبی 
در سايت خود اعتراضش به داوری بازی را نشان داد: »هميشه پيروزی 
برابر رئال مادريد به سختی به دست می آيد. گاهی اوقات کار سخت تر 
می شود. يک پنالتی مشکوک به نفع مادريد گرفته شد و يک گل ما را 
مردود اعلام کردند تا از اين بازی امتيازی به دس��ت نياوريم. نيمه دوم 
با پنالتی مشکوک يورنته روی وينيسيوس شروع شد و سرخيو راموس 
توانست سفيدپوشان را پيش بيندازد. با وجود اينکه اين گل برای ميزبان 
يک ضربه بود، اما توانست نتيجه را برابر کند. سوسيداد گلزنی کرد، اما 
داور کاملاً ناعادلانه آن را مردود اعلام کرد.« از بين بارسايی ها جرارد پيکه 
اولين بازيکنی بود که به اين قضيه واکنش نشان داد و مدعی شد با اين 

مدل داوری ها بارسا به سختی می تواند قهرمان فصل شود!
    

س��رمربيان دو تيم نظرات کاملًا متفاوتی داشتند. همانطور که انتظار 
می رفت زيدان از بازی ش��اگردانش تعريف کرد و اعتراض ها به داوری 
را جو سازی خواند: »چيزی که برايم ناراحت کننده است اين است که 
فقط در مورد داورها صحبت می کنيم. انگار که ما در زمين هيچ کاری 
نکرديم. البته نمی توانيم کنترلی روی اين جنجال ها داشته باشيم. در 
زمين برنده شديم و به نظر من با شايستگی به اين پيروزی دست يافتيم. 
پنالتی درست بود و درباره گل کريم هم به نظرم او با شانه اش به توپ 
ضربه زد. اينها مسائلی اس��ت که داور بايد درباره آنها نظر بدهد و من 
هيچ وقت در اين مسائل دخالت نمی کنم. او فقط کارش را انجام می دهد، 
همين و بس. من بايد به اين مسائل احترام بگذارم و فقط روی عملکرد 
تيم  در زمين تمرکز کنم.« اما آلگواسيل نظر ديگری در مورد سوت های 
داور مسابقه داشت: »من را می شناسيد و می دانيد کسی نيستم که از 
داوری ها انتقاد کنم. می دانم که موقعيت ها در زمين هميش��ه س��اده 
نيست، ولی در کل آدمی نيستم که بخواهم درباره تصميم های بی پايه 
و دل بخواهی مثل آنچه در اين بازی ديديم اظهارنظر کنم، چون هرچه 
بگويم فايده ای نخواهد داشت. بيشتر نگران تيمم هستم و بايد درباره 
عملکرد تيم صحبت کنم. صحنه گل بنزما را ش��خصاً نديدم، ولی اگر 
داور بودم سوت می زدم، چون همه بازيکنان در زمين ديدند که توپ به 

دست برخورد کرده است.«
جالب اينکه کورتوا، دروازه بان کهکشانی ها نيز در پايان بازی از داور حمايت 
کرد: »وقتی بازيکن سوسيداد شوت زد سه نفر جلوی من بودند و خط ديدم 
را گرفته بودند. مرينو، يک بازيکن ديگر از سوسيداد و يکی از بچه های ما 
جلوی ديدم بودند و در نهايت چيزی نديدم. وقتی نمی توانيد توپ را ببينيد 
و توپ با سرعت از شما رد می شود تقصيری متوجه دروازه بان نيست، ولی 
موقعيت آفسايد بود. تصميم داور ممکن است اشتباه يا درست باشد، اما تا 
جايی که به من مربوط است من توپ را نديدم. VAR برای همين در نظر 

گرفته شده و به نظر من، داور تصميم درستی گرفته است.«

مصطفی هاشمی طبا

رئيس سابق سازمان تربيت بدنی


